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[Justitsministeren] 

virksomhed, der tilvirker krigsmateriel, skal 
bestå af 100 pet. dansk kapital. Et tiltagende in- 
ternationalt samarbejde i NATO-regi, herun- 
der mellem europæiske NATO-lande om ud- 
vikling og produktion af krigsmateriel, kunne 
tale for, at man åbner mulighed for, at uden- 
landsk kapital i begrænset omfang kan indgå 
som ansvarlig kapital i en virksomhed, der pro- 
ducerer krigsmateriel. Herved kunne det sikres, 
at også danske virksomheder kunne komme på 
tale navnlig som underleverandører. Det er ik- 
ke, fordi jeg tror, at en sådan produktion ville 
give Danmark mange arbejdspladser i sig selv. 
Det er imidlertid almindelig kendt, at deltagel- 
se i sådanne projekter tilfører danske erhvervs- 
virksomheder et kendskab til den nyeste indu- 
strielle teknologi, som erhvervslivet vil kunne 
drage fordel af i den almindelige produktud- 
vikling. 

Jeg har imidlertid fundet det rigtigst ikke at 
indarbejde en sådan ændring, idet den forelig- 
gende folketingsbeslutning ikke berører 
spørgsmålet. 

Som jeg var inde på under beslutningsforsla- 
gets behandling i Folketinget, medfører en re- 
vision af krigsmaterielloven efter de retnings- 
linjer, som fremgår af folketingsbeslutningen, 
ikke væsentlige indgreb i adgangen til at pro- 
ducere krigsmateriel i forhold til praksis efter 
den gældende lov. 

Jeg skal i øvrigt henvise til lovforslagets tekst 
og de bemærkninger, der ledsager forslaget, og 
anbefale forslaget til Tingets velvillige behand- 
ling. 

Birthe Hansen (SF): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 

mig herved at fremsætte: 
Forslag til lov om ændring af lov om social 

pension og lov om indkomstskat og formueskat 
for personer m.v. (personskatteloven). 

(Lovforslag nr. L 73). 
Jeg henviser til de bemærkninger, der ledsa- 

ger lovforslaget, og anbefaler det til Tingets 
velvillige behandling. 

Jørgen Estrup (RV): 
Som ordføter for forslagsstillerne tillader jeg 

mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om offentlig- 

gørelse af politiske partiers regnskaber. , I . , 

(Beslutningsforslag nr. B 40). 
Jeg skal i øvrigt henvise til beslutningsforsla- 

gets tekst og de bemærkninger, som ledsager 
dette. 

Formanden: 
Medlemmer af folketinget Behnke (FP), 

Dohrmann (FP), Glistrup (FP) og Annette Just 
(FP) har meddelt mig, at de ønsker at tage føl- 
gende forslag til folketingsbeslutning tilbage: 

Forslag til folketingsbeslutning om høstiabs- 
ordning for landbruget. 

(Beslutningsforslag nr. B 37). 
Ønsker nogen at optage dette forslag? (Op- 

hold), Da det ikke er tilfældet, er beslutnings- 
forslaget bortfaldet. 

Den første sag på dagsordenen var: 

1) Spørgsmål til ministrene: 

Spm. nr. S 164 

1) Til miljøministeren af: 

Baadsgaard (S ): 
»Finder ministeren, at etablering af et vand- 

kraftværk ved Klostermølle vil være i overens- 
stemmelse med de fiskeripolitiske tiltag, der er i 
gang for at genskabe en laksebestand i Guden- 
åsystemet?« 

Skriftlig begrundelse 

Skov- og Naturstyrelsen har i skrivelse af 2. 
oktober 1987 til Danmarks Sportsfiskerfor- 
ening tilkendegivet, at der er planer om at etab- 
lere et vandkraftværk ved Klostermølle. Det 
forekommer uforståeligt, at man på denne må- 
de vil modarbejde de mange tiltag, som er gjort 
for at genskabe gode fiskeforhold i Gudenåsy- 
stemet. , 

Et vandkraftværk vil forringe fiskepassagen 
til Gudenås øvre løb, hvor de gydepladser, som 
er en betingelse for laksen, findes. Der er inve- 
steret store summer i rensningsanlæg. Omfat- 
tende fiskerireguleringer, etablering af fiske- 
passager og det netop igangsatte byggeri i Ran- 
ders af en udklækningsanstalt er positive initi- 
ativer, som nødig skulle være taget forgæves. 


